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Nõ az érdeklõdés a magyarországi határ menti egészségügyi intézmények iránt
  Szabó Géza, a balassagyarmati Dr.  Nõ az érdeklõdés a magyarországi határ menti
egészségügyi intézmények iránt
  Szabó Géza, a balassagyarmati Dr. Kenessey Albert Kórház igazgató fõorvosa lapunknak
elmondta, a szlovákiai egészségbiztosítókkal és kórházakkal való szoros együttmûködésben
látja a jövõt. Az elmúlt idõszakban már kimutathatóan megnövekedett azoknak a száma, akik a
balassagyarmati kórház szolgáltatásait választották. Míg korábban havonta három–négy ilyen
beteg volt, jelenleg ez a beteglétszám megduplázódni látszik és egyre többen keresik fel a
balassagyarmati kórházat, gyógyulást keresve. 
  A balassagyarmati és a nagykürtösi kórház között eddig is kiváló volt az együttmûködés, ezt
szeretnék a továbbiakban fejleszteni. Már keresik a szlovákiai egészségbiztosítókkal a
lehetõséget, az ésszerûbben együttmûködésre, magas színvonalon ellátni a térségben a
betegeket. A Nagykürtösi járás és Nógrád megye szomszédsága elsõsorban az életmentéskor
és a sürgõsségi vérellátás esetében hozhatna elõnyöket mindkét fél számára.
Balassagyarmaton például kiváló szemsebészet mûködik, amely több szomszédos megyét
képes ellátni, ez a Nagykürtösi betegeket mentesítené a hosszú utazás alól. Ugyanez érvényes
a laparoszkópiás mûtétek elvégzésére is. Szabó Géza szerint igen komoly súlylyal bírna a
Balassagyarmaton már nagy hagyományokkal mûködõ pszichiátriai osztályon és a szenvedély-
és alkoholbetegségben szenvedõ pacienseket ellátó osztályon a szlovákiai, magyar anyanyelvû
betegek gyógyítása. „Egyáltalán nem mindegy, hogy egy lelkileg sérült ember, vagy egy
szenvedélybeteg milyen nyelven mondja el a problémáit. Ha valaki az anyanyelvén kap
kezelést, ez mindenképpen gyorsabb javulást hozhatna, sokkal gyorsabb a gyógyulás, rövidebb
ideig munkaképtelen, tehát a betegbiztosítónak és a szociális biztosítónak ez megtakarítást
jelentene. Nem kívánjuk elvenni senki kenyerét, csak ésszerû, a régióban élõk számára a
legjobb, leggyorsabb és legszínvonalasabb szolgáltatást kívánjuk nyújtani osztályainkon. Közel
110 éves múltra tekint vissza az intézményünk. 691 ágyas a kórház, 17 fekvõbetegosztály van,
41 járóbeteg-ambulancia. Két éve zárult le egy 2,5 milliárd forintos fejlesztés, most egy újabb
1,4 millárd forint értékû fejlesztésbe fogtunk bele. Az együttmûködés mindkét fél számára
elõnyös lehet. Sajnos az adminisztráció és a bürokrácia az, ami ezt még mindig fékezi.
2007-tõl, a schengeni egyezmény életbe lépésének évétõl már szeretnénk a legjobbat nyújtani”
– nyilatkozta az igazgató fõorvos. 
  SZÁSZI ZOLTÁN 
  

 1 / 1


